

Title (en)

Sanitary unit, especially for passenger transport vehicles such as sleeping cars or sleeping compartments of railway carriages.

Title (de)

Nasszelle, insbesondere für Fahrzeuge zur Personenbeförderung, z.B. für Schlafwagen bzw. Schlafwagenabteile von Schienenfahrzeugen.

Title (fr)

Bloc sanitaire, notamment pour véhicules de transports en commun comme les voitures-lits ou les compartiments à couchettes de véhicules ferroviaires.

Publication

EP 0454654 A2 19911030 (DE)

Application

EP 91890049 A 19910319

Priority

AT 94490 A 19900423

Abstract (en)

For easy, space-saving installation at its intended location, the sanitary unit (4 and 5) is designed as a prefabricated compound unit, in which a WC pedestal (9) and a wash-handbasin (8) are mounted above one another in a corner of a service wall (12) in such a way that they can be tipped up about an axis (10 and 11). Two units (4, 5) may thus be combined to form a single unit, which is designed as a compound unit, with a joint service wall (12) and a partition (3). A mirror cabinet (6) and a shelf (7) are arranged above the wash-handbasin (8). The space released when the WC pedestal (9) and the wash-handbasin (8) are tipped up is designed as a shower area. <IMAGE>

Abstract (de)

Naßzelle, insbesondere für Fahrzeuge zur Personenbeförderung, z.B. für Schlafwagenabteile von Schienenfahrzeugen. Zur leichten, platzsparenden Aufstellung der Naßzelle an der Bestimmungsstelle ist die Naßzelle (4 bzw. 5) als fertiger Bauteil ausgebildet, in welchem eine WC-Muschel (9) und ein Handwaschbecken (8) übereinander in einer Nische einer Versorgungswand (12) um eine Achse (10 bzw. 11) hochklappbar montiert ist. Hierbei können zwei Zellen (4, 5) mit einer gemeinsamen Versorgungswand (12) und einer Trennwand (3) zu einer Einheit zusammengesetzt sein, welche als Bauteil ausgebildet ist. Über dem Handwaschbecken (8) ist ein Spiegelschrank (6) und eine Ablagefläche (7) angeordnet. Hierbei ist der durch die WC-Muschel (9) und das Handwaschbecken (8) nach Aufklappen freigegebene Raum als Duschraum ausgebildet. <IMAGE>

IPC 1-7

B61D 35/00

IPC 8 full level

B61D 35/00 (2006.01)

CPC (source: EP)

B61D 35/00 (2013.01); **E03C 2201/90** (2013.01)

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE ES FR GB IT LI SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0454654 A2 19911030; EP 0454654 A3 19920102; EP 0454654 B1 19950308; AT 398058 B 19940926; AT A94490 A 19940115;
AT E119480 T1 19950315; DE 59104836 D1 19950413; ES 2069873 T3 19950516

DOCDB simple family (application)

EP 91890049 A 19910319; AT 91890049 T 19910319; AT 94490 A 19900423; DE 59104836 T 19910319; ES 91890049 T 19910319